



SUPREME TENOR

PLEASURE & EASE OF PLAY

After 100 years of saxophone innovation, conception and manufacturing, Henri SELMER Paris is redefining the modern identity of the tenor saxophone with the Supreme.

The creation of the Supreme embodies the culmination of an age-old *savoir-faire* combined with a perfect mastery of fabrication tools, all rising to meet the expectations of the Maison SELMER.

The tenor Supreme achieves the feat of surpassing the flexibility and sensation of lightness found in historic models and combining those features with the precision and exactness of pitch found in modern ones. It is both powerful and capable of infinite refinement. It allows for an impressive power or a very expressive lyricism. Its dynamic possibilities go from a barely audible whisper to a wailing scream. The tenor Supreme defies the natural inertia inherent to the tenor, offering a real sensation of lightness from the moment it enters the musicians' hands, thanks to a redistribution of its overall equilibrium and its compact ergonomics. This liberty manifests itself, above all, in the immense flexibility and suppleness of sound, previously unattainable in a tenor, which has been achieved with the new bore.

This new identity for the tenor Supreme is complemented by a creative, bold and innovative aesthetic that can be found in every detail of the instrument.

The refinement and care taken in its fabrication offer unparalleled pleasure and ease of play, making it a source of inspiration for rediscovering the tenor.



- Key: Bb
- Range: low Bb to High F#
- Octave key system with Teflon inside the sockets
- Leather pads with rivetless metal resonators
- Metal thumb rests
- 3-point concentric clamping socket
- Adjustable nickel silver clamping ring
- Hinged toggle on left-hand pinky finger keys
- Right-hand F#/F direct adjustment arm
- Exclusive Supreme engraving
- Dark gold lacquer
- Concept Tenor mouthpiece
- Supreme Tenor exclusively designed case



3-point concentric clamp for a better neck-to-body connection



Adjustable clamping ring of the socket made of nickel silver



Repositioned strap ring for better overall equilibrium



Hinged toggle on left hand pinky finger keys allows for greater ease of movement from one key to another



Octave key system with Teflon inside the sockets which lighten the action



Direct adjustment arm between the right hand F# and F keys, allowing for finer, more reliable adjustment



Redesign of side key forms and placements, facilitating transition from one to the other

The overall aesthetic of the Supreme has been reconsidered, evoking fluidity of play through its streamlined form and roundness through the softening of the angles.

The engraving of the Supreme tenor evokes a sense of universality.

The genesis of sound is embodied in an explosion mixing the floral motif – traditional in SELMER engraving – with cubic forms illustrating the structure of metal molecules.

This unique combination of elements suggests the projection of air, movement, speed and life. A disc in the background evokes a planet, echoing this notion of infinite space.



SUPREME TENOR

Lacquered
2314052016

Gold plated
2314050091

Silver plated
2314050077

Brushed
2314050089

Black
2314050078

Solid silver
2314050090

Antiqued lacquer
2314052017



Henri SELMER Paris
Designer and manufacturer of wind instruments and mouthpieces since 1885 – selmer.fr



TÉNOR SUPRÈME

PLAISIR & ÉVIDENCE DE JEU

Après 100 ans d'innovation, de conception et de fabrication du saxophone, Henri SELMER Paris redéfinit, avec le Supreme, l'identité moderne du saxophone ténor.

La réalisation de ce nouvel instrument incarne l'aboutissement d'un savoir-faire séculaire, conjugué à un outil de fabrication parfaitement maîtrisé, à la hauteur de l'ambition de la Maison SELMER.

Le ténor Supreme réussit la prouesse, à la fois de conjuguer et de surpasser la flexibilité et la sensation de légèreté des modèles historiques, avec la précision et la justesse des modèles modernes. C'est un ténor à la fois puissant et capable d'un infini raffinement. Il permet une rugosité brute et un lyrisme très expressif. Ses possibilités dynamiques vont du murmure à la limite du son, à l'onde quasi percussive. Le ténor Supreme libère de l'inertie naturelle inhérente au ténor, par une grande sensation de légèreté ressentie dès la prise en main, grâce à la redéfinition de l'équilibre général et d'une ergonomie compacte. Cette liberté se manifeste surtout, grâce à sa nouvelle perce, par l'immense flexibilité et souplesse de son inédites sur un ténor.

Cette nouvelle identité du ténor Supreme est complétée par une esthétique créative, audacieuse et soignée qui se retrouve dans chaque détail de l'instrument.

Le raffinement et le soin apportés à sa fabrication révèlent un plaisir et une évidence de jeu inédits. Une source d'inspiration pour redécouvrir le ténor.



- Tonalité : Sib
- Ambitus : du Sib grave au F# aigu
- Système de clé d'octave avec paliers en Téflon
- Tampons cuir avec résonateurs métal sans rivet
- Support pouce métal
- Emboîture à serrage concentrique 3 points
- Bague de serrage de l'emboîture réglable
- Clavier petit doigt main gauche avec bascule articulée
- Bras de réglage direct entre les clés Fa# et Fa main droite permettant un réglage plus fin et plus fiable
- Gravure Supreme exclusive
- Vernis Dark Gold
- Bec Ténor Concept
- Étui conçu exclusivement pour le Ténor Supreme



Emboîture à serrage concentrique 3 points pour une meilleure jonction bocal-corps



Bague de serrage de l'emboîture réglable en mallechort



Anneau de cordelière repositionné pour un meilleur équilibre général



Clavier petit doigt main gauche avec bascule articulée pour faciliter les passages



Octave key system with Teflon inside the sockets which lighten the action



Bras de réglage direct entre les clés Fa# et Fa main droite permettant un réglage plus fin et plus fiable



Formes et emplacements des clés de côté modifiés pour faciliter le passage de l'une à l'autre

L'esthétique globale du SUPREME a été revisitée, évoquant la fluidité de jeu par des lignes épurées et la rondeur par l'arrondissement des angles.

La gravure du ténor Supreme évoque l'universalité.

La genèse du son s'incarne dans l'explosion mêlant le végétal, traditionnelle gravure SELMER, aux cubes illustrant la structure des molécules du métal.

Le souffle provoqué par cette naissance évoque la projection de l'air, le mouvement, la vitesse, la vie. Un disque en arrière-plan évoquant une planète, fait écho à cette notion d'espace infini.



TÉNOR SUPRÈME

Verni
2314052016

Argenté
2314050077

Noir
2314050078

Argent massif
2314050090

Plaqué or
2314050091

Brossé
2314050089

Passivé
2314052017

